Hong Kong Awards for Environmental Excellence 2020

香港 港 邁 向 Carbon Neutral@HK

學校(小學)

Schools (Primary)

全獎 GOLD AWARD



白普理小學 Bradbury School



白普理小學致力成為一所環保學校,透過日常運營為學生、教職員及整個學校社區提供環境可持續性教育。Eco-Dudes 學生小組負責管理環保活動,如回收、園藝和堆肥。學校同時亦透過不同措施包括引入太陽能板、加建雨水儲存缸、添置電力及手動堆肥機、建立綠化牆等,減少對環境的影響。學校更實行停用單次使用塑膠製品政策,減輕塑膠污染問題,有關回收數據亦會與持份者分享。

Bradbury School strives to be an eco-friendly school both in its daily operation as well as in providing environmental sustainability education to students, staff, and the wider community. Notable student action includes the Eco-Dudes student group that manages recycling, gardening and composting. Environmental education is embedded throughout the curriculum through the "Unit of Inquiry". In order to minimise impact on environment, various infrastructure including rooftop solar panels, rainwater catchment tank, electric and manual composters and green walls were installed. No single use plastics policy has also been implemented to reduce plastic pollution. Related reports such as recycling data are frequently shared with the stakeholders.



為學生舉辦各類環境教育計劃,例如參觀鄰近日出康城的堆填區,以了解更多有關堆填區飽和的問題;學習「從農場到餐桌」的概念,並在有機花園種植自己所需的食物。

Organising various environmental education programmes for students, such as visiting the landfill near Lohas Park to understand more about the full capacities of landfills, studying farm-to-table and growing their own food in the organic garden.

設置一部電動廚餘機以處理廚餘,並讓六年級學生每週 有系統地收集廚餘。

Installing an electric food waste composter to process food waste and engage Year 6 students to systematically collect food waste across school on a weekly basis.





為了推動學生積極減廢及回收,以「班級積分」的形式向學生發放獎勵,例如兑換更多的自由活動時間、換取小禮物等。

Motivating students to act on waste reduction and recycling by offering them rewards of "class point" to redeem extra free time on campus, small gifts, etc.

向 Carbon Neutral@HK

Hong Kong Awards for Environmental Excellence 2020

學校(小學)

Schools (Primary

酮獎 BRONZE AWARD



九龍塘學校(小學部) Kowloon Tong School (Primary Section)



學校一直致力於校園推動環保,榮獲第十八屆香港綠色學校獎金獎。老師亦帶領學生參與不同的環保活動及比賽,多年來獲得無數獎項,包括「我最喜愛的綠色校園」、2020/21 Canon x 麥兜「全港墨兜回收校獎賽」最高回收人均比例獎第一名及 Towngas校際環保科探大賽 2019 冠軍。

Kowloon Tong School (Primary Section) has long been promoting environmental protection on campus. The School was a gold awardee in the 18th Hong Kong Green School Award. Teachers also guided students to participate in different environmental protection activities and competitions. The School was awarded the title of "My Best Loved Green Campus", the first prize in the 2020/21 Canon x McDull Inter-school Ink Cartridge Recycling Competition and the champion title in the Towngas Inter-School Environmental Scientific Investigation Competition 2019.



透過運用一套太陽能水耕設備,教導學生營養與植物生長的關係,並榮獲「Towngas 校際環保科探大賽 2019」冠軍。

Educating students on the relationship between nutrition and plant growth through a set of solar-powered hydroponics system and winning the champion of "Towngas Inter-School Environmental Scientific Investigation Competition 2019".

透過設在校園內的溫室、水耕種植園地及中草藥園提供富趣味的學習環境,讓學生了解植物的生長。

Facilitating students to understand the growth of plants by providing interesting learning environment of a greenhouse, a hydroponics farm and a Chinese herbal garden on campus.





成立由學生環保大使、園圃小組及綠色小先鋒組成的環保學會,培養學生愛情環境的態度。學生需要參加訓練工作坊、管理園圃及水耕種植系統,並記錄課室的回收數據。

Creating an Environmental Protection Club consisting of Student Environmental Protection Ambassadors, Planting Group and Green Leaders to cultivate students' attitude in cherishing the environment. Students attended training workshops, managed planting areas and hydroponics and recorded the recycling data of classrooms.

Hong Kong Awards for Environmental Excellence 2020 回 Carbon Neutral@HK

學校(小學)





八鄉中心小學 Pat Heung Central Primary School



八鄉中心小學致力推廣環境教育,得 到校董會、教職員、家長及學生的全力 支持及配合,成績得到不少機構認同, 如環境運動委員會主辦的第十八屆香 港綠色學校獎金獎、於 2019 及 2020 年香港環境卓越大獎中連續兩屆獲得 學校(小學)界別的銅獎。

Pat Heung Central Primary School is dedicated to promoting environmental education, and obtained the full support from the incorporated management committee, parents, staff members and students. The School is delighted to gain recognition from various organisations, such as a Gold Award in the 18th Hong Kong Green School Award by the Environmental Campaign Committee and the Bronze Award in the Schools Sector (Primary) in 2019 and 2020 Hong Kong Awards for Environment Excellence.



舉行「光盤行動」,向新冠肺炎疫情期間在家學習的學生 傳達惜食零浪廢的訊息。

Organising the "Empty Plate Challenge" to convey the message of zero food waste to students when studying from home during COVID-19.

設置三部環保單車,利用踏單車時產生的動能,轉化為 電能,讓學生了解節能的重要性。

Installing 3 eco-bicycles which generate electricity with kinetic power from cycling to provide students with an understanding of the importance of energy conservation.





在網上收集來自不同團體不需要的物品和物料,例如家具、文具、裝 飾品、未開封的包裝食品和飲品,供重用或重新分發予其他學校及當 品。

Collecting unwanted goods and materials from different organisations online, such as furniture, stationeries, decorations, unconsumed packaged food and drinks for reuse by or redistribution to other schools and the local community.

世紀大法 神紀大法 中代大法 Hong Kong Awards for Environmental Excellence 2020



優興變

CERTIFICATE OF MERIT

浸信會天虹小學 Baptist Rainbow Primary School

佛教榮茵學校 Buddhist Wing Yan School

佛教黃焯菴小學 Buddhist Wong Cheuk Um Primary School

香港加拿大國際學校(小學部) Canadian International School of Hong Kong (Primary Section)

潮陽百欣小學 Chiu Yang Por Yen Primary School

鳳溪創新小學 Fung Kai Innovative School

學校(川學)

Schools (Primary)

香港紅十字會雅麗珊郡主學校(小學部)

Hong Kong Red Cross Princess Alexandra School (Primary Section)

聖公會油塘基顯小學 SKH Yautong Kei Hin Primary School

天主教聖安德肋小學 St. Andrew's Catholic Primary School

救世軍石湖學校(小學部) The Salvation Army Shek Wu School (Primary Section)